

# BASKETLIGAEN

Dagsorden & Referat	
<b>Møde om:</b>	BL
<b>Deltagere:</b>	Lennart Jensen HIC, Andreas Larsen, Næstved, Mads Olesen Hørsholm, Søren Rasmussen SISU, Rasmus Winkel BL, Michael Bloch DBBF, Michael Nedergaard Randers, Rasmus Pedersen Randers, Geof Kotila BL, Jonas Buur DBBF, Stevnsegade, Carsten Jensen BL, Morten Hansen Randers.
<b>Undskyldt:</b>	Michael Pilož Bakken, Jesper Jørgensen Svendborg,
<b>Dato:</b>	07 jun 2016
<b>Sted:</b>	TV2 Odense, Rugaardsvej 25, DK-5100 Odense, mødelokale "Schleiman"
<b>Tid</b>	18:00-22:00

**B = Beslutning, O = Opgave, I = Information**

#	Tid	Emne	Beslutninger
1.	18:00-18:45	Evaluering 15/16	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Organisation                             <ul style="list-style-type: none"> <li>o Mere aktivt ligaudvalg</li> <li>o Strategisk fokus på seertal og udvikling af klubberne</li> <li>o Geof K ansat som forretningsudvikler</li> <li>o Carsten J ansat som dommeradministrator</li> </ul> </li> <li>- Markedsføring                             <ul style="list-style-type: none"> <li>o Fokus på FB. 1.000-&gt;8.000 likes i løbet af sæsonen. Ligaens samlede likes fra 19.000-&gt;30.000</li> <li>o Annoncering omkring TV-kampe</li> </ul> </li> <li>- Interesse                             <ul style="list-style-type: none"> <li>o Tilskuerstigning på 17% til 867 (damehåndbold 1137)</li> <li>o Pæn fremgang på tv-tal, men stadig behov for stigning</li> <li>o Tv oplevede et fald i aktivitet og nyheder da slutspillet startede</li> </ul> </li> <li>- Turnering                             <ul style="list-style-type: none"> <li>o Impl. Nyt stats system</li> <li>o Impl. Nyt videosystem</li> <li>o Nyt spilletidspunkt virker generelt til at fungere godt</li> <li>o Fordeling af hjemmekampe har ikke været optimal</li> </ul> </li> </ul>
2.	18:45-19:30	Dommer	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Oplæg ved ny Dommeradministrator Carsten Jensen</li> <li>- Dommeraftale forventes på plads snarest</li> <li>- DA kommer med et oplæg til prioritering i påsætningen hos klubberne <b>(o)</b></li> <li>- Der bør laves en evaluering med trænerne umiddelbart efter sæsonen <b>(o)</b></li> </ul>
3.	19:30-20:00	Anden status	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Forslag til rigsdagen om at BL og DBBF laver en model omkring disciplinærhåndtering der inddrager BL i langt højere grad</li> <li>- BL udfærdiger eget reglement om generel opførsel med input fra DBBF <b>(O)</b></li> <li>- Økonomisk kontrol – alle klubber har indsendt budgetter. De første er blevet godkendt og der afventer svar på diverse spørgsmål fra resten</li> </ul>
4.	20:00-	pause	-

#	Tid	Emne	Beslutninger
	20:10		
5.	20:10-20:45	Næste sæson	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Strategisk fokus – øgede tv tal og udvikling af klubberne (antal og organisation) <b>(B)</b></li> <li>- Organisation – der skal være en skarpere opfølgning og prioritering af opgaver fra udvalg og råd til administrationen <b>(B)</b></li> <li>- Antal hold – samme 8 hold spiller næste sæson</li> <li>- TV dag næste sæson bliver torsdag. TV sender igen fra alle runder i grundspillet med forbehold for håndboldslutrunder.</li> <li>- Turnering <ul style="list-style-type: none"> <li>o Turneringen er lagt tidligere og bedre end nogensinde før for den kommende sæson</li> <li>o Alle 8 hold spiller kvartfinaler</li> <li>o Såfremt begge semifinaler bliver 3-0 spilles bronzekampen på terminen for kamp 5</li> <li>o FB gruppe for statistiktagerne <b>(O)</b></li> <li>o Analyse af HUDL brug og forbedringer <b>(O)</b></li> </ul> </li> <li>- Udviklingspulje <ul style="list-style-type: none"> <li>o Mulighed for centralt billetsystem undersøges (BL, Han Verner næstved og Mads Olesen hørsholm, MP bakken) <b>(O)</b></li> <li>o Der investeres i en journalist til at skabe content til BL, klubber og specielt TV2/andre medier) <b>(O)</b></li> <li>o Videokvalitet hæves. Det undersøges hvad det koster at investere i nye kameraer for alle klubber <b>(O)</b></li> <li>o Klubberne kan søge 40.000 + bødepenge til udvikling. Der opfordres til at dette gøres hurtigst muligt og senest 1/9. <b>(O)</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Indenfor definerede indsatser</li> <li>▪ Medfinansiering</li> <li>▪ Afrapportering efterfølgende</li> </ul> </li> <li>o Såfremt det kan gøres for en begrænset omkostning skal der laves en mere moderne hjemmeside</li> </ul> </li> <li>- Markedsføring <ul style="list-style-type: none"> <li>o Forsat indsats på sociale medier</li> <li>o Opdateret grafisk univers <b>(O)</b></li> <li>o Mere direkte hjælp til klubbernes FB <b>(O)</b></li> <li>o Øge videokvalitet <b>(O)</b></li> <li>o Mere journalistisk content/fan involvering <b>(O)</b></li> <li>o Stor fokus på hvordan vi kommer mere i nyhedsstrømmen hos TV2 <b>(O)</b></li> </ul> </li> <li>- Budget og regnskab for 15/16 godkendt</li> </ul>
4.	20:45 – 21:15	Rigsdag	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Nr.4 – Kampflytninger – gælder ikke BL klubber</li> <li>- Nr.5 – Udlændinge i pokal – BL støtter bestyrelsens ændringsforslag</li> <li>- Nr.8 – basket 1eren – BL støtter forslaget, men vil på rigsdagen (L?) gøre opmærksom på at forslaget ikke bør definere hvor meget BL skal bidrage.</li> </ul>

#	Tid	Emne	Beslutninger
			<ul style="list-style-type: none"> <li>- Rigsdagsbeslutninger               <ul style="list-style-type: none"> <li>o Håndtering af disciplinærsager – der forventes mandat til at arbejde videre som præsenteret</li> <li>o Definition af "ikke dansker" – vigtigt at klubberne sikrer sig at det er den udvidede tolkning der bliver gældende.</li> </ul> </li> <li>- Hvidbog               <ul style="list-style-type: none"> <li>o Foreningsjusteringer</li> <li>o Sæsonkort i slutspil</li> <li>o Tilskuerafgifter</li> <li>o Tekniske fejl</li> </ul> </li> </ul>
6.	21:15-21:30	Andet	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Årets tv-klub annonceret på mødet og offentliggøres snarest</li> <li>- Næste møde tirs d. 23.8.2016</li> </ul>

## Udestående opgaver

Ansvarlig	Opgavebeskrivelse	Forfaldsdato	Prio
	Der skal betales et depositum for for deltagelse i ligaen på 25.000 d. 1. maj. Dette er en del af turneringsgebyret, men vil ikke blive tilbagebetalt hvis klubben af en eller anden grund trækker sig. <b>(B)</b>		
	HIC/Randers har fået godkendt at spille i gul og orange. Til næste sæson foreslås det at bytte så lys bruges på udebane		
	De første 25.000 af turneringsgebyret for næste sæson faktures pr. 1.maj som depositum		
	- Turneringsplan lægges inden 1/1		

Alle klubber	<a href="mailto:tbil@tv2.dk">tbil@tv2.dk</a> cc på alle pressemeddelelser	Løbende	
DA	DA kommer med et oplæg til prioritering i påsætningen hos klubberne	01-07-16	1
Daniel/Piloz/ Mads O./Hans verner	Mulighed for centralt billetsystem undersøges	01-07-16	1
RW/DMO	Journalist til content	01-08-16	1
RW/DMO	Stor fokus på hvordan vi kommer mere i nyhedsstrømmen hos TV2	01-08-16	1
	Hvor kan ligaen gøre livet administrativt lettere for klubberne	01-08-16	1
	BL udfærdiger eget reglement om generel opførsel med input fra DBBF	01-09-16	1
RW/JGJ	FB gruppe for statistiktagerne <b>(O)</b>	01-09-16	1
Alle klubber	Søge udviklingspulje	01-09-16	1
	- Håndteringssystem af disciplinærsager	01-09-16	1

Ansvarlig	Opgavebeskrivelse	Forfaldsdato	Prio
	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Forslag om brug af TV midler godkendt med nedenstående justeringer.</li> <li>- For denne sæson vil alle bøder forsat gælde og blive opkrævet, <b>men</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>o Der vil ikke blive skrevet rykkergebyr på bøder der ikke er betalt</li> <li>o Bøder vil ikke blive tilbagebetalt i denne sæson, men vil blive skrevet på hver klubs bødekonto</li> <li>o Hvis en klub har noget stående på bødekontoen for den afsluttede sæson kan dette lægges oveni i ansøgningen til tv-puljen. Hvis klubben f.eks. har indbetalt 20.000 i bøder for sæson 15/16 kan man søge om 40.000(tv-penge)+20.000(bøder) til sæson 16/17og dermed få sine bødepenge retur. Hvis klubben f.eks. kun har indbetalt 10.000 af det den skyldte vil den få disse tilbage og få godskrevet resten. <b>(B/O)</b></li> <li>o Alle har ret til at søge inden 1/9. Derefter fordeles evt. ikek ansøgte midler til dem der har fået godkendt projekter.</li> </ul> </li> </ul>	01-09-16	1
	- Etablering af erfagrupeer vedr. en række punkter	01-09-16	1
	- Årlige møder med DBBF vedr. landshold		2
	- Studietur til europæisk kamp	??	2
DA	Der bør laves en evaluering af dommerne med trænerne umiddelbart efter sæsonen	01-04-17	2
RW/NJ	Analyse af HUDL brug og forbedringer	01-07-16	2
	- Hørsholms opgavebeskrivelser for frivillige fremsendes	01-07-16	2
RW/DMO	Opdateret grafisk univers	01-08-16	2
Niklas	Øge videokvalitet	01-08-16	2
	- BL laver opslag om rekruttering af praktikanter	01-08-16	2
	- Kan ligaen lave grafiske skabeloner til kampprogram, plakater, mm?	01-08-16	2
DMO	Mere direkte hjælp til klubbernes FB	01-09-16	2
DA	Proceduren omkring dommernes opfølgning på ligakravene skal undersøges og strammes op.	01-09-16	2
	- Kåre bedste fan?	01-10-16	2
	- Ligaprofiler der har kontrakt med BL	01-10-16	2
Alle klubber	Koordiner afstemning til rigsdag	11-6-16	2
RW/Tv2	Offentliggør tv-klub	15-06-16	2
RW/STG	Det blev aftalt at der skal afholdes møder i ligaen med fokus på talentudvikling.	23-08-16	2
	- Ligamøde med fokus på talentudvikling	23-8-16	2
	Det skal undersøges om der kan laves en online kampprogram	01-08-16	3
	Kan ligaen lave nogle grafiske skabeloner til kampprogrammer?	01-08-16	3

Ansvarlig	Opgavebeskrivelse	Forfaldsdato	Prio
	<ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Plakater</li> <li>▪ Afspærring</li> <li>▪ Gulvtape</li> <li>▪ Regelbog</li> </ul>	01-08-16	3
	Udsend std udlejekontrakt	01-09-16	3
	- Standard udlejekontrakt?	01-09-16	3
	BLs bedste fan implement	01-10-16	3

